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PROTOKÓŁ  Nr XXXVII/2013 

sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniach 20 i 30 grudnia 2013 r. 

 

Obrady sesji otworzyła i przewodniczyła Beata Pastryk Przewodnicząca Rady. 

Poinformowała, że przebieg sesji jest rejestrowany elektronicznie. 

Przywitała wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 14
00

, zakończyła o godz.16
40

. 

Stwierdziła kworum i poinformowała, że w obradach udział bierze 14 radnych, na ustawowy stan 

15 radnych. Nieobecna radna Gabriela Iwaszko, usprawiedliwiona. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk burmistrz Golczewa, Józef Malec zastępca 

burmistrza, Barbara Deszyńska skarbnik gminy, Ireneusz Wilk sekretarz gminy, Zbigniew Olech 

radca prawny, Aldona Kaczmarek dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie, Emilia 

Dobrowolska dyrektor Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej, Marek Maślak kierownik 

Zakładu Usług Publicznych w Golczewie, Kazimiera Latawiec kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Golczewie, Ewa Gryta kierownik Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Golczewie, Barbara Urbanowicz dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Golczewie, 

Waldemar Pakuła przewodniczący Zarządu Osiedla Golczewo oraz sołtysi wsi. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad. 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

2) przedstawienie porządku obrad. 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska 

dla gminy Golczewo na lata 2007-2010” wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki Odpadami dla 

Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-2015”. 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz 

wysokości cen za te usługi. 

5. Informacja Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Golczewo za 

rok szkolny 2012/2013. 

6. Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 2014 r. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022.  

9. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

10. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

12. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 
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13. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 1 Sprawy regulaminowe 

 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca obrad stwierdziła kworum  

i poinformowała, że Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przedstawiła porządek obrad. 

 

Andrzeja Danieluk burmistrz wniósł o rozszerzenie porządku obrad o 3 projekty uchwał: w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Golczewo na lata 2013-2022; 

zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  

i zmieniający uchwałę w sprawie statutu Gminy Golczewo. Wniósł również o zmianę porządku 

obrad. Punkt dot. projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014  

i projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022 przed sprawozdaniem Burmistrza Golczewa z działalności między 

sesjami. 

 

Przewodnicząca obrad wniosła o rozszerzenie porządku obrad o pkt. Rozpatrzenie pisma w sprawie 

uznania za skargę jako pkt. 10. 

 

W wyniku jawnego głosowania wniosek burmistrza Andrzeja Danieluka został przyjęty 13 głosami 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

W wyniku jawnego głosowania wniosek przewodniczącej obrad został przyjęty 14 głosami „za”. 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła porządek obrad po zmianach. 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

2) przedstawienie porządku obrad. 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska 

dla gminy Golczewo na lata 2007-2010” wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki Odpadami dla 

Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-2015”. 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz 

wysokości cen za te usługi. 

5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2013-2022. 

6. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

7. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie statutu Gminy Golczewo. 

8. Informacja Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Golczewo za 

rok szkolny 2012/2013. 
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9. Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 2014 r. 

10. Rozpatrzenie pisma w sprawie uznania za skargę. 

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

13. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

14. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

16. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

17. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że zostaną przyjęte protokoły z XXXIII, XXXIV i XXXV 

sesji Rady Miejskiej. 

 

Lech Ferdynus radny zwrócił uwagę, że protokół z ostatniej sesji ukazał się wczoraj (19.12.2013 r.). 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

został napisany w terminie. Pierwotnie został umieszczony w BIP-ie 12.12.2013 r. jednakże w dniu 

16.12.2013 r. stan całej zawartości bazy BIP został przywrócony na dzień 11 grudnia 2013 r. i w 

związku z tym został umieszczony ponownie na stronie.  

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że nie zauważył tego wcześniej. Zapoznał się z protokołem rano. 

Zwrócił uwagę, że nie wszyscy mogli się z nim zapoznać. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie protokół z XXXIII sesji z dnia 26 września 2013 r. 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół z XXXIII sesji został przyjęty 13 głosami „za” przy  

1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła uwagi wniesione do protokołu z XXXIV sesji przez radnego 

Grzegorza Chłopka. Radny wskazał, że w punkcie 16 obrad sesji tj. informacji Przewodniczącej 

Rady zadał pytanie radcy prawnemu dotyczące działu VIII oświadczeń majątkowych Pana 

burmistrza Andrzeja Danieluka. Jest tam wpisany rok 2011 a powinien być 2010. Od roku 2011 Pan 

burmistrz nie wpisuje w tym punkcie poszczególnych stosunków pracy i dochodów z tego tytułu. W 

2010 roku wskazuje dochody z 2 tytułów a od 2011 w oświadczeniu wpisuje „ze stosunków pracy” 

i podaje jedną kwotę. W protokole również jest napisane „ze stosunku pracy” a powinien być „ze 

stosunków pracy”. Jego zdaniem błędy dotyczące roku i sformułowanie „ze stosunków pracy” jest 

bardzo istotne ponieważ całkowicie zmienia sens jego wypowiedzi i źródła informacji o którą mu 

chodzi wskazują te błędy w oświadczeniu majątkowym Pana burmistrza Andrzeja Danieluka za lata 

2011 i 2012. 
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Przewodnicząca obrad powiedziała, że po rozmowie z protokolantem i odsłuchaniu zapisu 

elektronicznego nie uwzględnia pierwszej uwagi ponieważ w protokole jest zapisane tak jak radny 

powiedział. Drugą uwagę uznaje ponieważ radny powiedział „ze stosunków pracy i podana kwota” 

a w protokole jest zapis „ze stosunku pracy”. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie protokół z XXXIV sesji z dnia 28 października 

2013 r. 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół z XXXIV sesji został przyjęty 13 głosami „za” przy  

1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że protokół z XXXV sesji zostanie przyjęty na kolejnej sesji. 

 

Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że do Biura Rady wpłynęło kilka interpelacji i odpowiedzi 

na interpelacje. Zwróciła się do radcy prawnego i zapytała czy interpelację przeczytaną na 

poprzedniej sesji musi przeczytać jeszcze raz? Od kiedy liczy się termin odpowiedzi na interpelację, 

czy od chwili odczytania na sesji czy przekazania przez przewodniczącą do Pana burmistrza? 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że interpelacja radnej Janiny Kołodzińskiej z dnia 28 

października 2013 r. została przedstawiona na poprzedniej sesji. Przeczytała odpowiedź na nią. 

Przedstawiła kolejne interpelacje radnej wraz z odpowiedziami. 

 

Interpelacje stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Teresa Waszczenko przedstawiła kolejną interpelację złożoną przez 

radną Janinę Kołodzińską i odpowiedź na nią. 

 

Interpelacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła interpelację radnego Tadeusz Leusa oraz odpowiedź na 

nią. 

 

Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła interpelację radnego Wiesława Klocha oraz odpowiedź na 

nią. 

 

Interpelacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Lech Ferdynus radny zwrócił uwagę, że został przyjęty porządek obrad. Zostały przeczytane 
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odpowiedzi na interpelacje a powinno to być w punkcie 15. Jego zdaniem w tym punkcie powinny 

być aktualne bądź rozszerzone interpelacje a odpowiedzi w punkcie 15. 

 

Przewodnicząca obrad przytoczyła zapis statutu Gminy Golczewo dotyczący punktu interpelacje  

i wnioski radnych. Stwierdziła, że uwaga radnego jest bezpodstawna. 

 

Janina Kołodzińska radna złożyła ponownie interpelację z uwagi na nieotrzymanie wyczerpującej 

odpowiedzi. 

Interpelacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Grzegorz Chłopek radny zawnioskował o bezzwłoczne wystąpienie do firmy Jar-Pol z aktualną 

ofertą wykupu kotłowni w których są podpisane umowy z tą firmą; przygotowanie analizy dot. 

kosztów związanych z wykupieniem tych kotłowni bądź też wypowiedzeniem tych umów wraz  

z poniesieniem kosztów dot. kar umownych związanych z wypowiedzeniem umów; przygotowanie 

analizy finansowej dot. kosztów prowadzenia tych kotłowni przez Gminę po ich wykupieniu  

z uwzględnieniem wszystkich kosztów, nawet zatrudnienie pracownika wraz z odpowiednim 

przeszkoleniem. 

 

Ad. 3. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony 

Środowiska dla gminy Golczewo na lata 2007-2010” wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki 

Odpadami dla Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-2015”. 

 

Andrzeja Danieluk burmistrz powiedział, że ustawodawca nakłada na gminy obowiązek 

sporządzenia Programu Ochrony Środowiska. Gmina Golczewo posiada Program Ochrony 

Środowiska na lata 2007-2010 wraz z Planem Gospodarki Odpadami dla Celowego Związku Gmin 

R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-2015 Gmina powinna to uaktualnić dlatego 

zaktualizowano program i naniesiono poprawki wniesione na Komisjach.  

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tomasz Bartniczuk radny zapytał czy na stronie 10 nie powinien być dopisany GOKiS? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że będzie dopisane. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 
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Nr XXXVII/222/2013 

w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla gminy Golczewo na lata 2007-2010” 

wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki Odpadami dla Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w 

Nowogardzie na lata 2004-2015”, 12 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/222/2013 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 4. Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów oraz wysokości cen za te usługi. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz wniósł autopoprawkę dot. zmiany przepisów w nawiasie w podstawie 

prawnej uchwały został zamieniony jednym zapisem tekstu jednolitego ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach Dz. U. z 2013 r., poz. 1399. Uchwała porządkuje sprawy związane 

z odbiorem w różny sposób innych odpadów powyżej norm przyjętych w regulaminie.  

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Grzegorz Chłopek radny zapytał kto opracował ten cennik? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że pracownik Ochrony Środowiska. 

 

Marek Kalczyński radny zapytał o punkt dotyczący odpadów betonu oraz gruzu betonowego z 

rozbiórek i remontów. Zwrócił uwagę, że można byłoby wzorować się na sąsiedniej gminie 

Przybiernów. Wyznaczyć plac gdzie każdy mieszkaniec, który by remontował mógłby tam złożyć 

gruz bezpłatnie. Firmy które dbają o drogi mogłyby z tego skorzystać. Wnioskuje aby tę kwotę 

uchylić z tej uchwały i rozpatrzyć sposób który proponuje. 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę o godz. 15
12

,  

o godz. 15
30 

wznowiono obrady 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że skonsultował to z pracownikiem ochrony środowiska i 

jest pytanie kto będzie za to płacił? Ziemia i kamienie mogą być składowane tak sobie, natomiast 

wszystko pozostałe musi być na betonie czy na innym utwardzonym podłożu, ogrodzone, 

monitorowane z odpływami.  

 

Marek Kalczyński radny stwierdził, że to co powiedział to jest z życia wzięte. Podał to jako 

przykład z sąsiedniej gminy. Tak jest praktykowane. Każdy może tam wywieść gruz czy ziemię i 

złożyć.  
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Andrzej Danieluk burmistrz zaproponował aby przyjąć uchwałę w formie takiej jaka jest a później 

skonsultować to z Przybiernowem i zobaczyć na jakiej zasadzie tam to funkcjonuje. 

 

Tadeusz Leus radny wspomniał słowa burmistrza, że ziemię i kamienie można tak bez niczego 

składować. Zapytał czy nie można tego punktu 200202 wykreślić? 

 

Grzegorz Chłopek radny zwrócił uwagę, że w § 2 ustęp 1 to jest sens bo sam mieszkaniec przywozi 

a w pozostałych ciężko powiedzieć jak się firma która zbiera odpady do tego ustosunkuje. Za 

transport trzeba zapłacić. Można się nad tym zastanowić w terminie późniejszym. Jak ktoś zawozi 

to na własny koszt a jak się wzywa firmę i gruzu jest 5-6 przyczep to jest koszt. W ustępie 1 

wykreślić 16 zł a nad pozostałymi się zastanowić. 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że się zastanawia czy jest sens w ogóle wyrzucać coś 

gdziekolwiek. Jeżeli ktoś zawiezie do PSZOKu to zapłaci 16 zł zgodnie z pkt. 1 a jak zawiezie  

w inne miejsce to uchwała go nie dotyczy.  

 

Grzegorz Chłopek radny zaproponował aby ewentualnie ustalić cennik związany z usługą wywozu 

na to inne miejsce, z firmą która wywozi odpady. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz zaproponował aby zostawić uchwałę w takiej formie jakiej jest. 

Przemyśleć temat który poruszył radny Kalczyński. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXVII/223/2013 

w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi, 8 

głosami „za” przy 6 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/223/2013 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Golczewo na lata 2013-2022. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik poinformowała, że jest to uchwał porządkująca po zmianach 

wniesionych uchwałą budżetową. Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym 

Komisji. Zgodnie z sugestiami został zmieniony załącznik nr 3 gdzie wykreślono kwoty na 2014 

odnośnie chodników i jednocześnie ujęcie tych zmian w załączniku nr 1.  

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 
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Gospodarczego i Ochrony Środowiska i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXVII/224/2013 

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Golczewo na lata 2013-

2022, 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/224/2013 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 6. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia 

Komisji. Proponowane zmiany dotyczą stawek od środków transportowych. Proponuje się 

zmniejszenie poprzednio przyjętej kwoty od autobusów o liczbie miejsc do 30 wysokość 

proponowanej stawki to 500 zł a o liczbie miejsc 30 lub wyżej wysokość proponowanej stawki to 

550 zł. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Edward Żurawski radny zauważył, że te stawki zostaną bardzo zmniejszone. Zapytał na ile 

wiarygodne jest to, że PKS Kamień przeniesie się do Golczewa? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że nie może tego zagwarantować bo nie ma porozumienia. 

Liczy na to, że dojdzie to do skutku. Po analizie może się okazać, że inni mają niższe opłaty a u nas 

są tylko 2 autobusy. Jest pismo od prezesa PKS, deklaracja. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała czy oprócz pisma były prowadzone rozmowy? 
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Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że na bieżąco są prowadzone. 

 

Grzegorz Chłopek radny zwrócił uwagę, że projekt budżetu był przygotowany ze stawkami 

wyższymi. Czy ta obniżka będzie miała wpływ na budżet? 

 

Barbara Deszyńska skarbnik odpowiedziała, że nie ponieważ są tylko 2 autobusy.  

 

Janina Kołodzińska radna zwróciła uwagę, że obniżka jest bardzo duża. 550 zł w stosunku do 684 zł 

i prawie 1500 zł to jest ogromna kwota.  

 

Barbara Deszyńska skarbnik powiedziała, że ryzykuje się tylko kwotą 1 tys. zł czy 1500 zł a można 

zyskać znacznie więcej. Przy ilości 50-60 autobusów może to być kwota 30 tys. zł. Jeśli zmniejszy 

się stawki a nie będzie kontrahenta to będzie to niewielka kwota która zmniejszy budżet. 

 

Grzegorz Chłopek radny zapytał czy będzie problem wrócić do poprzednich stawek? 

 

Barbara Deszyńska skarbnik odpowiedziała, będzie można wrócić do tych stawek od następnego 

roku budżetowego. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXVII/225/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/225/2013 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 7. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie statutu Gminy Golczewo. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że pierwsza zmiana dotyczy § 3 dodano punkt 10 ponieważ 

powstało nowe Sołectwo Sosnowice. W § 34 ustęp 2 żeby uporządkować kolejność zabierania 

głosu żeby projektodawca był osobą pierwszą. Zmiana w § 77 jest błąd i § 46 i 47 zastępuje się 

wyrazami § 45 i 46. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  
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Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXVII/226/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie statutu Gminy Golczewo, 13 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/226/2013 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 8. Informacja Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Golczewo za rok szkolny 2012/2013.  

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że obowiązkiem organu wykonawczego jest 

przedstawienie informacji Radzie o stanie realizacji zadań oświatowych gminy. Informacja została 

przygotowana w bieżącym roku, a po raz pierwszy była przygotowana od roku szkolnego 

2008/2009. Dodał, że informacja szczegółowo była omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały informację Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Golczewo za rok szkolny 2012/2013.  

  

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tomasz Bartniczuk radny powiedział, że informacja jest „po”. Zapytał czy jako radni nie powinni 

wcześniej zapoznać się z arkuszem organizacyjnym szkoły. Dodał, że na mają wpływu na to czy są 

łączone klasy, czy nie, ilu nauczycieli jest zatrudnianych. Jeżeli zapoznali by się z arkuszem 

wcześniej to na to mieli by wpływ. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz odpowiedział, że arkusz organizacyjny szkoły zawiera organizację szkoły i 

są tam też dane, które dotyczą nauczycieli. Dodał, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby po 

wyłączeniu jawności danych nauczycieli z tym dokumentem się zapoznać. Przypomniał, że 

informacja o stanie realizacji zadań oświatowych to nie jest arkusz, to jest tylko minimalna część, 

która może radnym pomóc przy analizie. Dodał, że arkusz organizacyjny na rok 2012/2013 
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powstaje 31 maja 2012 r. i obowiązuje od 1 września 2012 r. Arkusz organizacyjny jest wstępnym 

dokumentem, który podlega weryfikacji i zmianom. Wyjaśnił, że informacja zawiera sprawy 

związane z obsadą pod względem etatowym i liczbowym i to jest informacja ex post. Powiedział, 

że zakres czasowy przedstawionej informacji jest od 1 września 2012 r. do 30 czerwca 2013 r., a  

burmistrz ma obowiązek złożyć informację do 31 października. Dodał, że nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby Komisja Oświaty zajęła się organizacją szkoły, bo wszystkim zależy, aby ona 

była jak najlepsza. 

 

Tomasz Bartniczuk radny powiedział, że radnych nie interesuje czy nauczyciel będzie miał 20 

godzin czy będzie zatrudniony, rada nie będzie zwalniać czy zatrudniać nauczycieli, bo to nie jest w 

jej gestii, ale chodzi o to, że arkusz organizacyjny to jest plan na następny rok, czy będą klasy 

łączone, jak szkoła będzie funkcjonować. Jego zdaniem radni powinni mieć taką informację i mieć 

na to wpływ albo chociaż mieć taką wiedzę. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz odpowiedział, że to nie jest żadna tajemnica. Wyjaśnił, że tabela nr 1 w 

opracowaniu wyraźnie wskazuje ile jest uczniów w tym roku i w następnym i już wiadomo, że będą 

np. 2 oddziały. Na tej podstawie można wnioskować jaka będzie przypuszczalna struktura 

oddziałów w szkole, ale to nie jest kompetencja Rady, bo o tym decyduje dyrektor szkoły we 

współpracy z organem prowadzącym, którym jest Gmina Golczewo, czyli te kompetencje są 

przypisane burmistrzowi. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby radni mieli wgląd w 

arkusz. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz odpowiedział, że dysponuje arkuszami, gdzie dane wyłączone są, 

zaciemnione, tylko o to wcześniej nikt nie pytał. Dodał, że ustawodawca nie wskazał co ma 

zawierać informacja o stanie realizacji zadań oświatowych, dlatego w różnych organach 

prowadzących różnie są te informacje podawane. Powiedział, że jeżeli chciałoby się coś powiedzieć 

o przyjęciu informacji za rok szkolny 2014/2015 to już na początku 2014 r. trzeba byłoby się 

przyjrzeć temu co jest, ale nawet takie ukształtowanie planowania roku szkolnego stwarza 

problemy dla służb finansowych, bo już wiadomo ile będzie oddziałów od stycznia do sierpnia, ale 

na etapie listopada 2013 r. jak się będzie to kształtowało od września do grudnia 2014 r. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała czy dobrze usłyszała na wspólnym posiedzeniu komisji, że w roku 

2008-2009 roku w Szkole Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej było 106 uczniów. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz odpowiedział, że tak to się kształtowało, że uczniów było dużo więcej, a w 

latach 2003-2004 było 108 uczniów. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała czy to było z zerówką czy bez? 

 

Ireneusz Wilk sekretarz odpowiedział, że nie ma takich informacji. 

 

Przewodnicząca obrad odpowiedziała, że jest przekonana, że jest tam ujęta zerówka, bo sekretarz 

powiedział, że teraz jest 66 uczniów w roku 2013/2014 i to jest bez zerówek.  Zwróciła uwagę, że 
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od kilku lat liczba uczniów w szkole w Wysokiej Kamieńskiej utrzymuje się na tym samym 

poziomie. Dodała, że jest jedna malutka klasa, która została utworzona za zgodą Rady i burmistrza. 

Jest to obecna klasa V i jeżeli ona odejdzie w przyszłym roku to w 2015 r. w szkole w Wysokiej 

Kamieńskiej wzrośnie liczba uczniów. 

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że przyjmuje tą informację. Wyraził swoje zdanie, że nie jest 

zadowolony z wyników nauczania w szkole podstawowej i gimnazjum w Golczewie. Zapytał się 

czy burmistrz z tej informacji wyciągnie wnioski i spotka się dodatkowo z Panią dyrektor i może z 

komisją oświatową. Dodał, że nie uważa, że jest to wynik tylko uczniów, poziomu społeczeństwa. 

Uważa, że na wyniki nauczania wpływ mają inne czynniki,  nauczyciele i ich kwalifikacje, to jak 

nauczyciele przykładają się na nauczania. Dodał, że problemem jest karta nauczyciela, bo ona nie 

bierze pod uwagę wydajności pracy. Powiedział, że należy zrobić kolejny krok do tej informacji, 

która jest porażająca. 

 

Grzegorz Chłopek radny powiedział, że czynniki, które mają wpływ na wyniki nauczania mogą być 

różnorakie i nie tylko to, że rocznik rocznikowi jest nierówny, klasy się zmieniają, tak samo poziom 

intelektu uczniów. Dodał, że w kwestii tendencji rosnącej czy malejącej liczby uczniów to jedynym 

sposobem jest zachęcanie młodych ludzi, aby zostawali w Golczewie, bo dzieci będzie coraz mniej 

jak młodzi ludzie będą wyjeżdżać, bo należy zapewnić miejsca pracy i wtedy dzieci zostaną, należy 

inwestować w szkołę, nie w obskurne ściany, remont kotłowni. 

 

Janina Kołodzińska radna powiedziała, że szkoła to powinna być priorytetem i chlubą, środki 

powinny iść jak największe. Zwróciła uwagę, że był prowadzony projekt Omnibus, nie wie kiedy 

się zakończył. Chciała się o to zapytać Pani dyrektor, ale jej już nie ma, ma do niej wiele pytań. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że Pani dyrektor zwolniła się z powodu wizyty u lekarza. 

 

Janina Kołodzińska radna powiedziała, że są zastępcy i jest to sytuacja niepoważna. Zapytała czy 

Omnibus kiedy się skończył, czy trwa dalej, czy są inne projekty realizowane? Radna powiedziała, 

że za jej czasów było realizowanych masa różnych projektów, może nie takie szumne jak Omnibus, 

małe, ale bardzo skuteczne. Zapytała czy ktoś pisze projekty w tej szkole? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że nie odpowie dokładnie na to pytanie, jest to 

przedstawione na przedostatniej stronie w informacji. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz odpowiedział, że te informacje znajdują się na przedostatniej stronie w 

przedłożonym dokumencie. Zostało to wprowadzone, bo Omnibus miał być motorem do 

podwyższenia poziomu, uzyskanie wyższych ocen. Jest tam omówione jakie efekty przyniósł ten 

projekt. Przypomniał, że na komisjach mówił, że Wysoka Kamieńska jest w tendencji rosnącej jak 

kraj, powiat i województwo, a nawet jest powyżej tego wszystkiego, to gmina idzie odwrotnie. 

Dlatego zostało ujęte w informacji co się stało, że pieniądze włączone do systemu oświaty nie 

zadziałały odpowiednio. Dodał, że wynika z tego, że nie pieniądz jest głównym czynnikiem jeżeli 

chodzi o dydaktykę, tylko coś innego. Powiedział, że w poprzednich latach szkoły zbliżały się do 

średniej. Dodał, że w następnych oddziałach jest dzieci więcej, ale to nie jest taka liczba, która 

byłaby zagrożeniem dla dydaktyki, bo klasy są bliżej 20 niż 30. 
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Przewodnicząca obrad powiedziała, że łącząc klasy nie pomaga się ani uczniom ani nauczycielom. 

 

Janina Kołodzińska radna powiedziała, że jest to zasadne, żeby był wgląd w arkusz. Pogratulowała 

Pani dyrektor i nauczycielom z Wysokiej Kamieńskiej za wyniki, bo nie jest łatwo osiągnąć takie 

wyniki. Dodała, że się mówi, że wiejska szkoła nie może, nie ma takiego startu, ale ważne jest też 

to, że klasy są mniejsze. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że radna ma rację, że przy mniejszej ilości uczniów w klasie 

lepiej się nauczycielom pracuje i wyniki są wyższe. Przedstawiła ilu absolwentów miały 

poszczególne szkoły z innych gmin: w szkole w Górkach było 10 absolwentów klas 6, w Jarszewie 

7, we Wrzosowie 4, w Wapnicy 8, w Stuchowie 8, w Świerznie 9, w Dargobądziu 7, w Troszynie, w 

Koniewie 5, w Ładzinie 11. W Wysokiej było 10 absolwentów i uczniowie napisali najlepiej w 

powiecie. 

 

Emilia Dobrowolska dyrektor sprostowała, że szkoła w Troszynie miała trochę lepsze. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że wyniki były powyżej średniej krajowej, czyli mimo 6-7 

uczniów wcale te wyniki nie są takie dobre. 

 

Emilia  Dobrowolska dyrektor powiedziała, że jako szkoła nigdy wyniki nie były doceniane w 

gminie. Po raz pierwszy radna Kołodzińska pogratulowała wyników, do tej pory nikt tego nie 

zrobił, a wyniki są wysokie od wielu lat, przynajmniej 6-7 lat wyniki są wyższe niż średnia 

krajowa. Dodała, że to nie wzięło się znikąd, ani też stąd, że są mniejsze klasy. Dodała, że może 

znaleźli sposób jak osiągać takie dobre wyniki. Zasugerowała, aby skorzystać z ich doświadczeń. 

Dodała, że dzieci są takie same w całej Polsce, rodzice też, może w wielkiej aglomeracji jest trochę 

inaczej. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz zapytał czy w kolejnych latach do informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych dołączać całą dokumentację związaną z arkuszem organizacyjnym szkoły. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że nie. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz powiedział, że dyrektor szkoły składa projekt arkusza do 30 kwietnia, 

burmistrz zatwierdza go albo nie do 31 maja. Dodał, że nie widzi przeszkód, aby komisja 

zaplanowała posiedzenie w czerwcu, aby zapoznać się z arkuszem. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że chodzi o to, aby radni zobaczyli projekt arkusza zanim 

burmistrz go podpisze. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz zapytał jaki to ma sens skoro zatwierdzenie lub nie arkusza należy do 

wyłącznej kompetencji burmistrza. Dodał, że można go oczywiście udostępnić, dlatego pyta czy 

dostarczyć radnym arkusz po wyłączeniu jawności danych. Powiedział, że arkusze są u niego i w 

każdej chwili radni mogą podejść i je zobaczć. 
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Tomasz Bartniczuk radny powiedział, że sekretarz źle zrozumiał. Powtórzył, że radni nie chcą 

wiedzieć ile, jaki nauczyciel zarabia i ile ma godzin, nie chcą wejść w kompetencję burmistrza. 

Dodał, że komisja oświaty zajmie się tym w ten sposób, że będą brali bierny udział jak powstaje ten 

arkusz i jak burmistrz się do niego odnosi. Dodał, że chodzi o samą wiedzę, np. czy będą łączone 

klasy, bo taka wiedza może poprawić funkcjonowanie szkoły. Zapytał do czego radni mają się 

odnieść na podstawie takiej biednej informacji. Dodał, że tylko tyle, że będzie tak lub nie. Jak będą 

znać arkusz organizacyjny to będą mogli chociaż wyrazić swoje zdanie. Powiedział, że jeżeli to nie 

jest tajemnica to nie wie dlaczego sekretarz robi z tego larum. 

 

Ireneusz Wilk sekretarz powiedział, że gdyby chciał blokować to nie wystąpił by z tym tematem 

pierwszym. Wyszedł z inicjatywą, że jest możliwość udostępnienia tego arkusza tylko bez danych 

osobowych. Odniósł się tylko, że jest w każdej chwili możliwość zajrzenia do tego dokumentu, bo 

on jest jawny. Dodał, że nie jest winą burmistrza czy jego, że ustawodawca ustalił, że informacja 

ma zawierać te informacje po zakończeniu roku. 

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że szkoła podstawowa w Wysokiej Kamieńskiej ma bardzo 

dobre wyniki, jest to świetna sprawa, uczniowie są zadowoleni i kadra także. Zapytała ilu uczniów 

ma szkoła z orzeczeniami o różnych stopniach niepełnosprawności i z opiniami. 

 

Emilia Dobrowolska dyrektor odpowiedziała, że z niepełnosprawnościami nie ma żadnego, a z 

opiniami kilkoro. 

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że w Golczewie średnio w klasie potrafi być do 8 uczniów z 

opiniami. Zapytała czy to nie jest przyczyna, że liczna klasa nie może osiągnąć takiego poziomu 

edukacji. Powiedziała, że należałoby pomyśleć o powstaniu klasy integracyjnej, żeby był 

dodatkowy nauczyciel w takiej klasie. 

 

Emilia Dobrowolska dyrektor odpowiedziała, że radna ma rację, że jeżeli są uczniowie z 

orzeczeniami czy opiniami to jest trudniej, tylko że dzieci jak są z orzeczeniami to mają orzeczone 

nauczanie indywidualne czy specjalne, i one nie mogą być w ogólnodostępnej klasie. Wyjaśniła, że 

w szkole jest mało dzieci z opiniami, bo rodzice nie chcą jechać do poradni, aby uzyskać takie 

opinie i z tymi dziećmi muszą pracować na równi z dziećmi w klasie ogólnodostępnej. Wyjaśniła, 

że jest duży opór przed badaniami. Dodała, że w szkole kadra zdiagnozowała dziecko z zespołem 

Aspergena, a rodzice uparcie nie chcą zbadać dziecka. Nawet jeżeli rodzic zbada swoje dziecko to 

nie ma obowiązku przedstawić orzeczenia szkole. 

 

Teresa Waszczenko radna powiedziała, że w Golczewie takich uczniów średnio jest na pewno 

więcej. 

 

Edward Żurawski radny powiedział, że nie zgadza się ze zdaniem wypowiedzianym przez Panią 

Dyrektor Emilię Dobrowolską, że rodzice w całej Polsce są tacy sami. Powiedział, że ma syna 

rocznik 1989, w Golczewie była wtedy elitarna klasa, sami uczniowie z Golczewa i chciało 

połączyć klasę z Kretlewa, z Kłębów, z Wysokiej z tą elitarną klasą. Zrobił się taki szum wśród 

rodziców, że jak to dzieci ze wsi mają chodzi z dziećmi z Golczewa. Dodał, że do tej pory jest 

oburzony, że rodzice, który są wykształceni tak podchodzą do tej sprawy. 
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Emilia Dobrowolska dyrektor odpowiedziała, że miała na myśli też takich rodziców, którzy potrafią 

współpracować ze szkołą i innymi rodzicami, a są tacy którzy nie potrafią. Dodała, że jako 

nauczyciele muszą sobie z tym radzić. 

 

Janina Kołodzińska radna powiedziała, że w opiniach są zalecenia na podstawie których pracuje 

nauczyciel i dyrektor. Są praktykowane, że przy takim stanie, że dzieci są z orzeczeniami tworzy się 

klasy integracyjne. Uważa, że w tym kierunku powinna iść szkoła, bo klasa integracyjna to jest to 

co podwyższa jakość edukacji, bo w klasie znajdują się 3 osoby z orzeczeniem i pracuje tam 2 

nauczycieli. Dodała, że Pani dyrektor powinna rozważyć tą sprawę. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że o tym mówiła już radna Teresa Waszczenko. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła informację Burmistrza 

Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Golczewo za rok szkolny 2012/2013, 12 

głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Informacja Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Golczewo za rok 

szkolny 2012/2013 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 

2014 r. 

 

Przewodnicząca rady poinformowała, że na podstawie § 17 ust. 1 statutu Gminy Golczewo 

opracowała i przedstawiła radnym plan pracy Rady na rok 2014. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska i Komisja Oświaty i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 
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Nr XXXVII/227/2013 

w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 2014 r., 14 głosami „za”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/227/2013 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie pisma w sprawie uznania za skargę. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że do Biura Rady wpłynęło pismo i zapoznała radnych z 

jego treścią. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Lech Ferdynus radny zapytał czy w tej skardze jest zapis, że terminy odpowiedzi zostały naruszone 

przez Urząd? 

 

Przewodnicząca obrad przytoczyła zapis z pisma. 

 

Zbigniew Olech radca prawny poinformował, że przewodnicząca sama nie może stwierdzić, że 

pismo jest skargą więc Rada musi podjąć decyzję czy pismo jest skargą. Później Komisja 

Rewizyjna analizuje czy są zawinienia czy nie i znowu wraca do Rady. 

 

Lech Ferdynus radny powiedział, że jeżeli termin został naruszony to jest to skarga a to, że nie 

została podpisana do tej pory dzierżawa to jest inny temat. 

 

W wyniku jawnego głosowania 9 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się” Rada uznała pismo za skargę i przekazała do rozpatrzenia Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Przewodniczący obrad zarządził przerwę o godz. 16
40

  

do godz. 10
00

 dnia 30 grudnia 2013 r. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady XXXVII sesji o godzinie 10
00

, zakończyła o godz.12
10

.  

Przywitała wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Stwierdziła kworum i poinformowała, że w II części sesji udział bierze 15 radnych, na ustawowy 

stan 15 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk burmistrz Golczewa, Józef Malec zastępca 

burmistrza, Barbara Deszyńska skarbnik gminy, Zbigniew Olech radca prawny, Aldona Kaczmarek 

dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie, Emilia Dobrowolska dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej, Marek Maślak kierownik Zakładu Usług Publicznych w 

Golczewie, Kazimiera Latawiec kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie, Ewa Gryta 

kierownik Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Golczewie, Barbara Urbanowicz dyrektor 
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Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Golczewie, Waldemar Pakuła przewodniczący Zarządu 

Osiedla Golczewo oraz sołtysi wsi. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 22. do protokołu. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad po przerwie. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022.  

13. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

14. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

16. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

17. Zakończenie obrad. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz wniósł o rozszerzenie porządku obrad o punkt dot. projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2013 jako pkt. 11. 

 

W wyniku jawnego głosowania wniosek burmistrza Andrzeja Danieluka został przyjęty 15 głosami 

„za”. 

 

Przewodnicząca obrad przedstawiła porządek obrad po zmianach. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2013. 

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

13. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022.  

14. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

15. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

17. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

Zakończenie obrad. 

 

Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 

2013. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Powiedziała, że są drobne zmiany. 

Uchwała powoduje przesunięcie kwoty w wysokości 10 000,00 zł na składkę na izby rolnicze - 

50,00 zł; pokrycie kosztów udzielonej przez Gminę Goleniów dotacji dla przedszkola 

niepublicznego, do którego uczęszcza wychowanek z naszej Gminy – 1 000,00 zł; przekazanie 

dodatkowych środków 8 950,00 zł na zwiększenie planu wydatków szkół prowadzonych przez 

Gminę. W niosła o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 
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Przewodnicząca obrad zapytała na jaki cel zostanie przeznaczona kwota 8950,00? 

 

Barbara Deszyńska skarbnik odpowiedziała, że na bieżące wydatki. Wyżywienie, zakupy, drobne 

usługi. W szkole są jeszcze drobne faktury które nie zostały zapłacone a termin płatności upływa w 

tym roku. 

 

Przewodnicząca obrad zapytała czy ta kwota jest dla Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie? 

 

Barbara Deszyńska skarbnik odpowiedziała, że tam gdzie będzie to potrzebne żeby nie było 

zobowiązań wymagalnych. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że szkoła w Golczewie jest większa i ma duże potrzeby ale 

chciałaby wiedzieć czy ta kwota jest wystarczająca na uregulowanie tych najpotrzebniejszych 

potrzeb w szkole w Golczewie? 

 

Barbara Deszyńska skarbnik odpowiedziała, że wystarczy żeby nie było zobowiązań wymagalnych. 

 

Aldona Kaczmarek dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie powiedziała, że zostały 

ostatnie faktury do zapłacenia. Zobowiązania zostały przesunięte na zasadzie porozumienia na 

następny rok. Przesunięto płatności za centralne ogrzewanie, dowozy PKS. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXVII/228/2013 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2013, 12 głosami „za”, 1 głosem 

„przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/228/2013 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik powiedziała, że projekt został omówiony już kilkakrotnie. 

Poinformowała, że do projektu wniesiono autopoprawki i przedstawiła je. Zmiany do projektu 

budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. W projekcie uchwały budżetowej § 10 pkt 1 otrzymuje 

brzmienie: „pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego do kwoty 500 000,00 zł,”. § 12 pkt 1 podpunkty a) i b) otrzymują 

brzmienie: „a) podmiotowe (załącznik Nr 9) w kwocie 290 000,00 zł, b) celowe na pomoc innym 

jednostkom samorządu terytorialnego (załącznik Nr 11) w kwocie 150 000,00 zł,”. W załączniku nr 

2: w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60013 Drogi wojewódzkie  wydatki majątkowe 

zmniejsza się o kwotę 50 000,00 zł, w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70095 
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Pozostała działalność, zwiększa się wydatki majątkowe o 20 000,00 zł z przeznaczeniem na 

częściowy wykup kotłowni dostarczających ciepło do obiektów będących własnością Gminy 

Golczewo w 2014 r., w dziale 754, rozdz. 75412, zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę  

10 000,00 zł, z przeznaczeniem na częściowy wykup kotłowni, w dziale 801 Oświata i 

wychowanie, rozdz. 80101 Szkoły podstawowe, zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 50 000,00 

zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie bieżącego utrzymania naszych szkół, w dziale 900 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdziale 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona 

wód zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 40 000,00 zł, z przeznaczeniem na rozbudowę sieci 

wodociągowej w ul. 9 Maja w Golczewie, w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 

rozdziale 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby , zmniejsza się dotację dla Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu w Golczewie o 50 000,00 zł. Przeniesienie kwoty 40 000,00 zł z zadania 

związanego z budową chodników przy drogach wojewódzkich (z działu 600) związane jest z 

potrzebą zwiększenia środków finansowych na rozbudowę sieci wodociągowej (w dziale 900) w ul. 

9-go Maja i w ul. Słonecznej w Golczewie. Po dokonanych zmianach plan wydatków na ten cel 

wynosi 80 000,00 zł. W związku z przygotowaniem wniosku o dofinansowanie zadania ze środków 

unijnych istnieje duża szansa na jej zrealizowanie w 2014 r. Przesunięcie środków w wysokości 

50 000,00 zł na zadania oświatowe pozwoli częściowo uregulować przesunięte z 2013 r. 

zobowiązania, których zapłata nie była możliwa we wskazanym okresie.  

Przedstawiła również zmiany wniesione do projektu w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Golczewo na lata 2014-2022. W załączniku nr 2 w punkcie 6 kwotę 

293 800,00 zł koryguje się do kwoty 293 300,00 zł. Wprowadzona pierwotnie kwota rozchodów ma 

charakter błędu pisarskiego, gdyż zgodnie z załącznikiem nr 3 do projektu uchwały budżetowej 

prawidłowa wysokość rozchodów wynosi 293 300,00 zł. W załączniku nr 3 – Planowane i 

realizowane przedsięwzięcia Gminy Golczewo w latach 2014-2020, w podpunkcie c) wprowadza 

się dodatkowo zadanie pn. „Wykup kotłowi dostarczających ciepło do budynków gminnych”. Okres 

realizacji zadania proponuje się przyjąć na lata 2014-2016. Łączne nakłady finansowe wynoszą 

300 000,00 zł, przy czym w 2014 roku na ten cel przeznacza się 20 000,00 zł. W pozostałych latach 

jest to odpowiednio kwota 180 000,00 zł (2015 r.) i 100 000,00 zł (2016 r.). W zadaniu pn. 

„Budowa chodników przy drodze wojewódzkiej w m. Kretlewo, Baczysław i Golczewo” limit 

wydatków na rok 2014 zmniejsza się o kwotę 50 000,00 zł. W zadaniu pn. Remont świetlicy przy 

OSP w Golczewie limit wydatków w 2014 r. zmniejsza się o 10 000,00 zł. Dokonane zmiany w 

załączniku nr 3 przenosi się do załącznika nr 1. 

 

Poinformowała, że projekty które zostały przedłożone Radzie zostały przekazane Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej do zaopiniowania. RIO w Szczecinie przesłała uchwały składu orzekającego w 

sprawie tych projektów. Skarbnik przedstawiła treść tych uchwał.  

 

Uchwała nr CLXXIX.506.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Golczewo na 2014 rok stanowi załącznik nr … do protokołu. 

 

Uchwała nr CLXXIX.507.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Golczewo na lata 2014-2022 stanowi załącznik nr … do protokołu. 
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. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisje Rewizyjna, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska negatywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja Oświaty 

i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przed wniesieniem autopoprawek. 

 

Po wniesieniu autopoprawek przez burmistrza wszystkie Komisje Rady zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję 

 

Przewodnicząca obrad zwróciła się do mecenasa i powiedziała, ze pani skarbnik odczytała opinię 

RIO do projektu budżetu Gminy Golczewo na 2014 rok bez autopoprawki. Zapytała czy po 

wniesieniu autopoprawek obowiązuje ta sama opinia RIO czy powinna być druga? 

 

Tomasz Bartniczuk radny zwrócił uwagę, że w marcu wzięte były obligacje i skarbnik powiedziała, 

że zostaną pieniądze w kwocie 1.400.000,00 zł na 2014 rok i niektórzy radni twierdzą, że jeszcze 2 

mln zł z Unii. Nie widzi tej kwoty w budżecie. Powiedział, że nie można wykupić kotłowni na które 

zarezerwowane są pieniądze w budżecie ponieważ, w umowie punkt dotyczący możliwości wykupu 

został wykreślony. Zwrócił uwagę, że jeżeli szkoły będą miały budżet na takim samym poziomie, 

żeby tylko przeżyć i nie zaoferują uczniom i rodzicom nic więcej to będzie taka sytuacja, ze rodzice 

zabiorą dzieci z tej szkoły.  

 

Janina Kołodzińska radna podkreśliła, że nie otrzymała odpowiedzi na swoje wątpliwości związane 

z budżetem. Jak proponowany budżet zabezpiecza szkoły w gminie od strony ich wydatków jeżeli 

subwencja planowana na rok 2014 jest jeszcze mniejsza od tej pomniejszonej, otrzymanej w 2013 

roku. Zapytała jakie środki z innych dochodów, poza subwencją, przewidziano w budżecie na 

zadania szkół w tym zadania związane z realizacją planów nakładów inwestycyjnych i 

remontowych bazy szkolnej dostarczonych Radzie przez dyrektorów – np. szkoła w Golczewie 

zawiera plan wydatków rzędu 2,5 mln zł. Zapytała czy planuje się odtworzenie do pełnej, należnej 

pracownikom szkół wysokości funduszy świadczeń socjalnych i jaka to jest kwota? Jaki jest stan 

zobowiązań przeniesionych do zapłacenia w roku 2014 z tyt. ZUS, opłat za ogrzewanie i dowozu 

uczniów oraz z  innych tytułów i przedstawienie konkretnych kwot z każdego z tych zobowiązań? 

Czy w przedstawionym projekcie budżetu zawarte są oszczędności wynikające z racjonalizacji 

zatrudnienia i płac i jakie są to kwoty? Dokonując oceny przedstawionego budżetu stwierdziła, że 

jej zdaniem, prowadzi on do dalszego zadłużania gminy a jednocześnie  nie zapewnia realizacji 

wszystkich zadań, które mają do spełnienia jednostki budżetowe, w tym przede wszystkim, szkoły 

w Golczewie i Wysokiej Kamieńskiej. Będzie to prowadziło do dalszego pogorszenia bazy 

materialnej szkół i potrzeby większych nakładów na ich utrzymanie w przyszłości. Zawarte w 

projekcie dane budzą także wątpliwości z powodu niedochowania trybu prac związanych z jego 

tworzeniem (art. 234, art. 238 ustawy o finansach publicznych). Z przedstawionych powodów 

projekt ten nie może uzyskać jej akceptacji zwłaszcza, że sankcjonuje on pokrzywdzenie 

największej grupy zawodowej gminy – załóg szkół, przez pozbawienie ich środków należnego im 

funduszu socjalnego w kwocie, być może, ponad 200 tyś zł. 
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Lech Ferdynus radny stwierdził, że postulaty, że na szkoły jest mało pieniędzy są zasadne. Nie 

powiedziano natomiast skąd te pieniądze wziąć. Budżet jest ustalony. Wszystko jest podzielone, ma 

jakiś sens. RIO wypowiedziało się w tym temacie pozytywnie. Należałoby wskazać skąd zabrać 

pieniądze i dołożyć szkołom. Powiedział, że zabrano pieniądze z GOKiSu który dla niego też jest 

szkołą. Dzieci, które tam przychodzą mogą korzystać z różnych imprez. To też je uczy, kształci. 

Zwrócił uwagę, że znaczna część budżetu Gminy stanowi budżet szkół. Nauczyciele stali się grupą 

uprzywilejowaną. Poprosił o wskazanie skąd zabrać środki. 

 

Tadeusz Leus radny powiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią radnego Ferdynusa, że z GOKiSu 

zabierane są środki. Zwrócił uwagę, że budżet GOKiSu w 2013 roku wynosił 110 tys. zł a 

propozycja jest 180 tys. zł. Nie są zabierane środki tylko dołożone. Zwrócił się z zapytaniem do 

dyrektorów szkół, czy propozycja budżetu wystarczy na utrzymanie szkół? 

 

Aldona Kaczmarek dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie powiedziała, że nie może 

jeszcze odpowiedzieć na to pytanie. Budżet nie został zatwierdzony. Szkoły wymagają dużych 

nakładów finansowych. Złożyła swoją propozycję do budżetu. Jeśli zostanie coś obcięte to nie 

wystarczy. 

 

Emilia Dobrowolska dyrektor Szkoły Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej stwierdziła, że jest 

propozycja dołożenia 50 tys. zł na szkoły. Proporcjonalnie Wysoka dostanie 15 tys. zł a to nawet na 

węgiel nie wystarczy. Zabraknie środków w 2014 r. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał co jest w dziale 90095 pozostała działalność? Jest to kwota 443 tys.  

 

Skarbnik odpowiedziała, że wydatki związane z funduszem sołeckim, roboty publiczne, miejsca 

spotkań. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał czy fundusz sołecki znajduje się w rozdziale gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska? Stwierdził, że fundusz sołecki nie jest na place zabaw. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że fundusz sołecki jest częściowo na plac zabaw. Kwota funduszu 

sołeckiego jest w różnych pozycjach w zależności na co jest przeznaczona. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że na stronie Kuratorium jest informacja o dotacji celowej dla 

gmin na dofinansowanie zadań z zakresu wychowania przedszkolnego. Na każde dziecko przypada 

414 zł. Zapytała czy taka dotacja wpłynęła i w jakiej kwocie? Na co została przeznaczona? 

 

Skarbnik odpowiedziała, że wpłynęła i częściowo została uwzględniona. Dotacja jest ujęta w 

kwocie 144 tys. zł. związana z przedszkolem. Dotacja wpłynęła ale nie wpłynęły dochody z tytułu 

odpłatności za przedszkole. Kwota to 66 tys. zł ale musi to sprawdzić. W tym roku inaczej 

funkcjonuje ta dotacja. Rozlicza się dotację z ilości dzieci. Jeśli nie było dotacji na początku roku a 

budżet musiał być zapewniony to gmina już zapewniła finansowanie przedszkola na początku roku 

czy byłaby dotacja czy by jej nie było. Istotne jest, żeby gmina miała 20% środków własnych na 

funkcjonowanie przedszkola.  
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Zbigniew Olech radca prawny odpowiedział na pytanie przewodniczącej obrad dotyczące opinii 

projektu budżetu po zmianach, że sama ustawa mówi niewiele. W art. 13 jest zapis, że Izba oprócz 

wymienionych zadań zajmuje się opiniowaniem budżetu i wieloletniej prognozy finansowej. Nie 

ma żadnych orzeczeń na ten temat. Komentarze wskazują, że kryteria opiniowania projektów aktów 

finansowych odbywa się przez zastosowanie kryterium legalności. Zadaniem Izb jest sprawdzenie 

czy jest to zgodne z prawem i nie narusza przepisów w szczególności ujęcia proporcji 

przekroczenia określonego wskaźnika długu. Jeżeli w projekcie nie zostały przekroczone wskaźniki 

to jego zdaniem nie ma konieczności kolejnej uchwały. Izba dostaje projekt do 15 listopada tak 

samo dostaje Rada. Jeżeli za każdą poprawką mieliby się wypowiadać to nie sposób byłoby 

przygotowanie wszystkich uchwał. 

 

Przewodnicząca obrad powiedziała, że ogłosiła przerwę na prośbę pana burmistrza gdyż radni mieli 

wiele uwag do projektu budżetu. Sama miała dwie uwagi. Głosowałaby na „nie” z dwóch 

powodów. Jej zdaniem budżet w GOKiSie wzrósł o 100% i dla niej jest to zbyt duża kwota. 

Rozumie, że pani dyrektor potrzebuje pracownika, że jest sama. Uznała, że jeżeli wzrost byłby o 

50% to byłoby to do przyjęcia. Zostało to uwzględnione w autopoprawce. Kolejna uwaga to, że w 

budżecie na 2014 rok zabrakło środków na wynagrodzenia dla pracowników oświaty i 

pracowników OPSu. W dalszym ciągu nie ma środków na te wynagrodzenia. Stwierdziła, że będzie 

głosowała na „nie” mimo, że jej sugestie zostały częściowo uwzględnione. Zwróciła uwagę, że 

jeden z radnych zaproponował aby deficyt budżetu zmniejszyć do kwoty 500 tys. zł. Pan burmistrz 

uwzględnił propozycje radnego. Na posiedzeniu wspólnym Komisji pan burmistrz powiedział, że 

uwzględnił sugestię radnego po to żeby przekonać go żeby głosował za budżetem. Powiedział 

również, że niech zostanie to 500 tys. zł, budżet przejdzie, później będzie sesja nadzwyczajna i 

będzie można wrócić do 1 mln zł. To jej się nie podoba. Zwróciła uwagę na jeden ze skutków 

nieuchwalenia budżetu które przedstawił burmistrz. Nie będzie można podpisać porozumienia z 

Komendą Policji na dodatkowe patrole policji. Dla niej jest to niezrozumiałe. W 2013 roku nie 

zostało podpisane porozumienie z Komendą Policji, nie przekazano ani złotówki i nie było żadnego 

zagrożenia.  

 

Lech Ferdynus radny stwierdził, że przewodnicząca obrad potwierdziła jego słowa, ze obcięto 

budżet GOKiSowi ponieważ w pierwotnej wersji była to kwota prawie o 50 % większa. Zwrócił 

uwagę, że na biurku przewodniczącej Rady leży nie wysłane pismo do Komendanta 

Wojewódzkiego Policji. Pismo dotyczyło niebezpieczeństwa na terenie gminy. Stwierdził, że 

Policja chroni ze swojego budżetu i to jest ich zadanie. Pismo kilku radnych spowodowało, że 

Policja nie stawiała warunków, ze będzie chroniła gminę jak dostana jakieś pieniądze. Poruszył 

temat pieniędzy dla nauczycieli. Stwierdził, że karta nauczyciela daje wielkie prawa i zapewnia 

pieniądze nauczycielom. Nikt się nie zastanawia nad ilością nauczycieli. Nauczycieli jest tyle ile 

było gdy uczniów było odpowiednio więcej. Powiedział, że 70% budżetu szkoły to wynagrodzenia 

nauczycieli. Stwierdził, że radni uchylają się od tego co można z tym zrobić. Jeżeli ilość godzin 

nauczyciela jest niewielka a żądania są coraz większe, subwencja jest coraz mniejsza bo uczniów 

jest coraz mniej. Może trzeba byłoby się zastanowić jak zrestrukturyzować szkolnictwo w gminie. 

Łatwo jest powiedzieć na co brakuje. Nauczyciele pracują niewiele a pensje gwarantowane, „13”, 

urlopy na poprawę zdrowia mają.  

 

Przewodnicząca obrad odniosła się do wypowiedzi radnego Ferdynusa. Nie zgadza się z tym, ze 
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budżet GOKiSu zostanie obcięty. W stosunku do roku 2013 budżet ten wzrasta o 70 tys. zł. 

Powiedziała, że nauczyciele w Golczewie zarabiają tyle samo co nauczyciele w całej Polsce. 

Pracują tyle ile nakazują przepisy. 

 

Teresa Waszczenko radna zapytała czy na przestrzeni ostatnich lat budżet szkolny był 

wystarczający? Jej zdaniem nigdy nie był i nigdy nie będzie. To, ze się dyskutuje na ten temat to 

jest tak samo w każdej innej instytucji. Na pewno szkoły są priorytetem. Trzeba przystosować ten 

budżet do możliwości. Dyrektorzy radzą sobie z tym budżetem tak jak burmistrzowie radzą sobie ze 

wszystkimi obciążeniami. Nie ma komfortowej sytuacji. Jest za tym aby uczniowie wychodzili z 

jak największą wiedzą. Budżet szkół to są pieniądze, których zawsze będzie brakować. 

 

Edward Żurawski radny powiedział, ze ciekawi go jedna sprawa. Nauczycieli jest ilu jest to 

dlaczego łączy się klasy? Ilość dzieci się zmniejszyła a nauczyciele są ci sami. Odniósł się do 

wypowiedzi radnego Ferdynusa i powiedział, ze trzeba byłoby zapewnić prace nauczycielom a 

później zrestrukturyzować szkołę.  

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że trudno się współpracuje z osobami które nie dotrzymują 

słowa po raz kolejny. Można rozmawiać na wszystkie tematy. Należy dyskutować natomiast słowa 

trzeba dotrzymywać. Radni zaproponowali pewne zmiany w budżecie i to zrobiono mimo, że było i 

jest ciężko. Gmina zostanie poprowadzona dobrze. Powiedział, ze konsekwencją nie uchwalenia 

budżetu będzie paraliż gminy na 2-3 miesiące. Nie zostaną podpisane umowy ze strażakami. 

Kierowcy maja umowy zlecenia, więc kto wyjedzie do pożaru? Nie zostanie podpisana żadna 

umowa i nie zostanie złożony wniosek na sieć wodociągową na ulicy 9 Maja i na wyposażenie 

świetlic w Niemicy, Kretlewie i Wysokiej Kamieńskiej. Takie były plany. W styczniu będzie nabór 

Leadera. Nie będzie można do niego przystąpić. Fundusz sołecki zostanie wstrzymany. Nie zostaną 

podpisane umowy z klubami sportowymi. Nie będzie podpisana umowa na dowożenie dzieci 

niepełnosprawnych, na prowadzenie świetlicy przez TPD bo tego nie będzie wolno zrobić. Nie 

będzie można wypłacić dodatku energetycznego, który przysługuje ubogim rodzinom. Nie będzie 

na zasiłki i stypendia szkolne, zasiłki pielęgnacyjne. Stwierdził, że gmina poszła Radzie na rękę. 

Zrobiono wszystko co było można. Poświęcono ileś dni żeby to przygotować.  

 

Przewodnicząca obrad zwróciła się do burmistrza i powiedziała, że Rada podjęła uchwałę w 

sprawie funduszu sołeckiego. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że Rada może podejmować różne uchwały. Podaje tylko 

fakty i pokazuje co może być gdy nie zostanie przyjęty budżet. Trzymiesięczny paraliż i 

niewiadomo jak zachowa się RIO w przypadku funduszu sołeckiego. Nie będzie można wydać 

złotówki dopóki RIO nie ustali budżetu. Gmina da sobie radę. Rada może sparaliżować wszystko. 

Zostaną wykreślone wszystkie inwestycje które gmina planuje na przyszły rok. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że zgodnie z § 63 ustęp 5 statutu gminy Golczewo w 

sprawach budżetu obowiązuje głosowanie imienne. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod imienne głosowanie. 

 

1. Bartniczuk Tomasz – „przeciw” 

2. Bednarz Danuta – „za” 

3. Chłopek Grzegorz – „za” 

4. Cieślikiewicz Wanda – „za” 

5. Ferdynus Lech – „za” 

6. Kalczyński Marek – „przeciw” 

7. Kloch Wiesław – „przeciw” 

8. Kołodzińska Janina – „przeciw” 

9. Leus Tadeusz – „przeciw” 

10. Madej Barbara – „przeciw” 

11. Marks Jaromir – „za” 

12. Pastryk Beata – „przeciw” 

13. Waszczenko Teresa – „za” 

14. Żurawski Edward – „za” 

15. Iwaszko Gabriela – „za” 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXVII/229/2013 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014, 8 głosami „za” przy 7 głosach 

„przeciw”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/229/2013 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Golczewo na lata 2014-2022. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik poinformowała, że jest to pochodna budżetu na 2014 r. Zmiany zostały 

wprowadzone. Aktualizacja jest co roku. Projekt uchwały został omówiony na Komisji.  

 

Po wniesieniu autopoprawek przez burmistrza wszystkie Komisje Rady zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła uchwałę 

Nr XXXVII/230/2013 

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Golczewo na lata 2014-

2022, 8 głosami „za” 6 głosami „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXXVII/230/2013 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 14. Sprawozdanie Burmistrza Golczewa z działalności między sesjami. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz powiedział, że przekazał sprawozdanie w formie pisemnej. Jego 

zdaniem zapis w statucie o przedłożeniu sprawozdania w podanym terminie jest niefortunny. Od 

czasu złożenia sprawozdania minęło kilka tygodni i jest tylko część jego pracy zawarta. 

Podziękował Radzie za rozsądek. Stwierdził, że to wszystkim ułatwi życie. Podziękował tym 

radnym którzy zachowali się tak jak godność nakazuje.  

 

Edward Żurawski radny zapytał o spotkania z panem Idziaszkiem i z panem Majstrenko. Czego 

dotyczyły spotkania? 

 

Andrzej Danieluk odpowiedział, że tych spotkań było mnóstwo. Jest na bieżąco w kontakcie z 

panem Idziaszkiem. Spotkania dotyczą współpracy. Stwierdził, że gmina pomaga na tyle ile może w 

różnych sprawach. Była rozmowa na temat wody. Umów z ZUP. 

Odnośnie spotkania z panem Majstrenko to będzie na spotkaniu z nim oraz głównym inwestorem i 

wtedy powie coś więcej po nowym roku. 

 

Edward Żurawski radny odniósł się do punktu dotyczącego przygotowania stosownej dokumentacji 

i złożonego wniosku do wojewody o wydanie decyzji w przedmiocie nabycia przez Gminę 

Golczewo nieruchomości rolnych położonych w obrębie Kretlewo w działkach 16/14 i 16/5 po 

gospodarstwie Pudłowskich. Stwierdził, że takiego nazwiska nie zna a mieszka tam od urodzenia. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza stwierdził, że to jest pomyłka.  

 

Janina Kołodzińska radna odniosła się do formy przedkładanego sprawozdania. Zwrócił uwagę, że 

w mieniu komunalnym jest 18 punktów, w budownictwie 7 punktów. Przeczytała co jest zawarte w 

punkcie dotyczącym promocji i zapytała czy ten dział tak pracuje? Te punkty powinny być w 

pozycji spotkania a nie jako coś co zostało wykonane przez komórkę promocja i sport. 

 

Andrzej Danieluk stwierdził, że radna wszystko upraszcza. Powiedział, że radna organizując 

imprezę w GOKiS-ie nie płaci za prąd, za sprzątanie, za ustawianie stolików. To jest wkład 

GOKiSu. Przytoczył sytuację z wigilii. Wychwalany był pan Malec na ostatnim spotkaniu a na 

wigilii wymienieni byli wszyscy sponsorzy a na temat gminy czy pana Malca nie było wspomniane. 

Zapytał czy w sytuacji kiedy współorganizują imprezę to jest nic? 
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Janina Kołodzińska radna stwierdziła, że nie współorganizowali tej imprezy i poprosiła o 

obciążenie Uniwersytetu poniesionymi kosztami. Wniosła również o złożenie stosowne pismo jeśli 

nie podoba się działalność Uniwersytetu na terenie gminy Golczewo. 

 

Andrzej Danieluk powiedział, że jest mu przykro, że radna używa takich argumentów. Uczestniczy 

we wszystkich imprezach organizowanych przez Uniwersytet. Stara się współpracować. Obawia 

się, że jak radna nie ma kartki to wygaduje bzdury a jak czyta to jeszcze coś wyduka z kartki. Ktoś 

jej napisze a ona przeczyta. Jak mówi coś od siebie to nie wiadomo czy śmiać się czy płakać. 

 

Janina Kołodzińska radna stwierdziła, że poziom rozmowy i dyskusji został ustalony już w marcu, 

kiedy była mowa o poziomie średnio inteligentnego ucznia. 

 

Teresa Waszczenko stwierdziła, że są to niestosowne wypowiedzi. Zwróciła się do radnej 

Kołodzińskiej i zapytał jak śmie twierdzić, że gmina nie jest współorganizatorem imprez? 

Powiedziała, że gmina współorganizuje wszystkie imprezy. 

 

Wiesław Kloch radny stwierdził, że pan burmistrz za daleko się posunął. Zaczął to wszystko. 

 

Grzegorz Chłopek radny zwrócił uwagę w sprawozdaniu na punkt w sprawie rozprawy w sprawie 

naruszenia dyscypliny finansów publicznych przez Burmistrza Golczewa. Zapytał czego dotyczyła 

sprawa i poprosił o zapoznanie radnych z dokumentacją. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że chodził o zamówienie publiczne. Rzecznik 

Dyscypliny Finansów stwierdził, że burmistrz niezgodnie z prawem pewne rzeczy wykonał mimo, 

że zrobił to pracownik odpowiedzialny za zamówienia. Odbyła się rozprawa. Jedną sprawę 

umorzono a drugą sprawę oddalono. 

 

Zbigniew Olech radca prawny wyjaśnił, że chodziło o roboty budowlane. W załączniku było 

napisane, że trzeba zrobić np. grunt, gruntem takim jak np. Atlas. Pani Rzecznik uznała, że jest 

sugerowanie jakie ma być. Po złożeniu wyjaśnień, że na 9 przykładów z 10 podane „np.” to jest 

podany tylko typ a nie konkretna firma.   

 

Andrzej Danieluk burmistrz stwierdził, że RIO podchodzi rozsądnie do tych rzeczy. Staje już po raz 

kolejny przed Rzecznikiem. Podpisując się pod tym co robią pracownicy ponosi pełna 

odpowiedzialność za to. 

 

Grzegorz Chłopek radny zwrócił uwagę, że pierwszy raz w sprawozdaniu jest taka informacja. 

Poprosił o podanie ilości rozpraw na następnej sesji. 

 

Lech Ferdynus radny zapytał o spotkanie dotyczące szlaku rowerowego Kołobrzeg – Stepnica. 

Jakie są szanse na realizację tego projektu? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz stwierdził, że przy tej Radzie jest to wątpliwe. Prowadzone są 

rozmowy w tej sprawie. Gmina wraz z panem Zychowiczem prezesem Instytutu Rozwoju 
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Regionalnego współpracuje. Trwają prace nad dokumentacją. Jest przygotowany projekt. 

Zgromadzono wszystkich włodarzy gmin i podpisano porozumienie. Po przejętych liniach 

wąskotorowych ma powstać szlak rowerowy. Do współpracy poproszono stowarzyszenie 

Europomerania, które pomaga w zdobyciu środków z zewnątrz i marszałka. Stwierdził, że jeżeli 

teraz nie zacznie się tego robić to za 10 lat tego nie będzie. Gmina stara się żeby wpisać to do 

programu ogólnokrajowego. Jest też pomysł żeby starostwo w to wciągnąć. 

 

Wanda Cieślikiewicz radna zapytała o spotkanie w sprawie budynku byłej szkoły w Mechowie. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że zmieniono zasady jak ma to funkcjonować. 

Koncepcja jest taka żeby podzielić budynek na segmenty. Jest już kilku chętnych. Gmina czeka na 

ekspertyzę czy jest to możliwe. Gmina dołoży starań aby pomóc przy dokumentacji. 

 

Teresa Waszczenko radna zapytała o spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 

Zachodniopomorskiego dot. podpisanie aneksów do umów. Ile jest tych projektów i jak będzie to 

realizowane w przyszłym roku? 

 

Andrzej Danieluk burmistrz aneksami przesunięto termin realizacji na przyszły rok. Jeśli chodzi o 

Leadera to złożonych i już zatwierdzonych 5 projektów. W styczniu będzie dodatkowy nabór. Była 

przeprowadzona ankieta wśród mieszkańców Golczewa co by sobie życzyli. Te sugestie zostały 

wzięte pod uwagę. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie przyjęła sprawozdanie  

z działalności Burmistrza między sesjami 11 głosami „za” 2 głosami „przeciw” przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę o godz. 11
35

,  

o godz. 11
50 

wznowiono obrady 

 

Ad. 15. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Golczewie z wykonanych czynności  

w okresie między sesjami Rady. 

 

Beata Pastryk przewodnicząca Rady Miejskiej w Golczewie przedstawiła korespondencję jaka 

wpłynęła do Biura Rady w okresie między sesjami. 

 

Przedstawiła treść pisma złożonego przez radnego Tadeusza Leusa. Jest to wezwanie do usunięcia 

naruszenia prawa. Zwróciła się do mecenasa i zapytała czy rada musi podjąć jakieś działania? Co 

będzie w sytuacji kiedy Rada nie podejmie żadnych działań? 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, ze zgodnie z art. 101 ustawy o samorządzie gminnym 

każdy kto uważa, że jego prawa zostały naruszone przez podjęcie uchwały, może ją zaskarżyć do 

Sądu administracyjnego. Najpierw musi zwrócić się bezpośredni do Rady wskazując, że jego prawa 

zostały naruszone i wskazanie żeby uchylić uchwałę bo narusza jego prawo. Rada może zając się 



28 

 

tematem i w ciągu 30 dni powinna rozpatrzyć czy uwzględnić ten wniosek i podjąć uchwałę czy nie 

uwzględniać i odmówić uchylenia uchwały w ciągu 60 dni od daty wpływu tego wniosku pan radny 

ma możliwość zaskarżenia do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego lub w ciągu 30 dni od 

odpowiedzi od dnia podjęcia uchwały negatywnej bądź pozytywnej. Jeżeli Rada się tym nie zajmie 

to jest jednoznaczne, że Rada nie zmieni tego. Radny może iść do Sądu i Sąd rozstrzygnie czy 

uchwała narusza prawa kto złożył wniosek.  

 

Andrzej Danieluk burmistrz zwrócił uwagę, że radny Leus zwrócił się o to żeby uchylić uchwałę i 

Pani przewodnicząca traktuje go z powagą. Sam złożył wniosek o uchylenie uchwały o 

wynagrodzeniu dwa, trzy miesiące temu i nie zostało przedstawione.  

 

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że takie pismo do niej nie wpłynęło. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że nawet dostał odpowiedź na to pismo. 

 

Tadeusz Leus radny zwrócił uwagę, że złożył wezwanie jako osoba prywatna  a pan burmistrz jako 

burmistrz. 

 

Zbigniew Olech radca prawny powiedział, że jak Rada nie podejmie uchwały to osoba wnioskująca 

może zaskarżyć sprawę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego wskazując, że tamta uchwała 

narusza jego prawa. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że nic nie wie na temat złożonego pisma przez pana 

burmistrza. Tego pisma nie widziała. Sprawdzi to i poinformuje na kolejnej sesji. Przedstawiła 

kolejne pisma, które wpłynęły do Biura rady. 

Wpłynęło pismo od Powiatowego Komendanta Policji dotyczące uzupełnienia etatu na Posterunku 

Policji w Golczewie. 

Zastępca burmistrza Józef Malec poinformował na piśmie o wynikach analizy oświadczeń 

majątkowych. 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Kamieniu Pomorskim poinformował o analizie oświadczeń 

majątkowych. 

Powiatowy Komendant Policji pan Krzysztof Sito przesłał obszerną korespondencję dotyczącą 

kierowanych pism do burmistrza Golczewa. 

Pani Janina Kołodzińska radna złożyła do wiadomości pismo w sprawie udzielenia informacji 

publicznej dotyczącej naliczania subwencji. 

Pani Mirosława Tormanen złożyła trzy pisma dotyczące przedłużenia dzierżawy części działki 302; 

oświadczenie o nieużytkowaniu części działki 302 w celach zarobkowych; dzierżawy części działki 

302. Pisma zostaną przekazane Komisji Rewizyjnej aby szczegółowo się z nimi zapoznała. 

Zastępca burmistrza Józef Malec złożył informację o stanie zadań oświatowych w Gminie 

Golczewo za rok szkolny 2012-2013. Pismo wpłynęło w terminie. 

Zastępca burmistrza Józef Malec złożył projekt budżetu na 2014 rok wraz z uzasadnieniem oraz 

wieloletnią prognozą finansową na lata 2014-2022. Projekt został złożony w terminie. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie przesłała pisma w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Golczewo na 2014 rok oraz pismo w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
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Golczewo na lata 2014-2022. 

Poinformowała również, że są jeszcze pisma z którymi rada została zapoznana na posiedzeniu 

wspólnym Komisji. Z treścią wszystkich pism można zapoznać się w Biurze Rady. 

 

Ad. 16. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Tadeusz Leus radny poinformował, że otrzymał odpowiedź na interpelację ale jest niezadowolony z 

odpowiedzi. Nie otrzymał odpowiedzi na pytanie z jednego z portali internetowych dowiedział się 

że pan burmistrz 28 sierpnia miał spotkanie w Kamieniu Pomorskim w restauracji a tego nie ujął. Z 

kim pan burmistrz się spotykał i czy to było spotkanie służbowe i co było tematem tego spotkania? 

Otrzymał odpowiedź od pana burmistrza, że nie było żadnego spotkania służbowego. Radny uważa, 

że w godzinach pracy, samochodem służbowym z kierowcą z Urzędu Gminy był na spotkaniu i 

chciałby wiedzieć z kim był i co było tematem rozmowy. 

 

Andrzej Danieluk burmistrz odpowiedział, że nie udzieli żadnej innej informacji. 

 

Ad. 17. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

 

Edward Żurawski radny wspomniał, że na ostatniej sesji była mowa o braku miejsca w sprawie 

składowania gruzu i ziemi. Jest to materiał naturalny. Zaproponował, ze można by było złożyć to 

gdzieś a później zasypać dół za Urzędem i byłby parking.  

 

Ad. 18. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodnicząca obrad dokonała zamknięcia XXXVII 

sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządzono dnia 16 stycznia 2014 r. 

Protokołowała:         Przewodniczyła: 

 

    Podinspektor               Przewodnicząca Rady 

Magdalena Zając       Beata Pastryk 

 

 


